
4 FORUM 19.03.15

je
ro

en
 p

oo
rt

vl
ie

t

Rijk moet nu echt stoppen met 
concurrentievervalsing
• Overheid gaat boekje ver te buiten
• Doet zelf wat uitbesteed kan worden
• En schept zo gevaarlijk precedent

Zestien grootboek scanners gaat het Nationaal Archief 

aanschaffen om rijksarchieven in te scannen. Een nogal 

fors aantal voor deze opdracht, waar bovendien ook een 

hoop mankracht, infrastructuur en software voor nodig is. 

Kortom, echt een taak voor één van de vele mkb-bedrijven 

die zich specialiseren in deze tak van sport. Niet bepaald 

een opdracht waarmee de overheid de markt zou moeten 

passeren.

De afweging van de overheid om dat wél te doen is mogelijk 

nog vreemder. De uitvoering van deze opdracht gaat namelijk 

plaatsvinden door de Belastingdienst in Heerlen, dat de 

scanners in bruikleen krijgt van het Nationaal Archief. Dat 

klinkt niet logisch en dat is het ook niet. De Belastingdienst 

werkt immers al een aantal jaar papierloos, nu aangiftes niet 

meer op papier plaatsvinden. Kortom: wat moet de Belasting-

dienst met boekscanners?

Heel simpel: als serviceverlener optreden naar andere 

overheidsinstanties. Lekker makkelijk en goedkoop, zullen ze 

in Den Haag hebben gedacht. In Heerlen – een regio die het 

niet al te makkelijk heeft vanwege krimp en werkloosheid – 

is namelijk een afdeling die vóór de digitalisering de aangif-

tes archiveerde. Werk dat nu niet meer bestaat. In het 

bedrijfsleven zou zo’n afdeling dan opgedoekt worden 

vanwege overcapaciteit; bij de overheid verzint men vrolijk 

een trucje om een sectie toch nog draaiende te houden. Dat 

staat haaks op het Haagse credo om het aantal ambtenaren de 

komende jaren te verminderen.

Dat is niet alleen concurrentievervalsing, het schept ook nog 

eens een gevaarlijk precedent. De Belastingdienst moet niet 

vervallen tot een soort uitzendbureau, want dan kan iedereen 

wel aankloppen bij de overheid voor een baan. Als het gaat 

om groenvoorziening of nutsbedrijven bevindt de overheid 

zich in een grijs gebied waarbij soms lastig te bepalen is wie 

wat het beste kan oplossen. In dit specifieke geval is het toch 

zonneklaar dat de overheid echt haar boekje te buiten gaat. 

www.vno-ncw.nl/aanbesteden

Indruk maken
Het is toch weer heel anders. 
Een missie naar een ver en 
economisch minder ontwikkeld 
land of eentje naar een nabije 

en hoogtechnologische buur. Of zelfs twee, want deze week mag ik de 
handelsmissies leiden naar Denemarken én Noord-Duitsland. Het 
zwaartepunt bij deze missies ligt bij duurzame energie en gezond-
heidszorg. Allebei terreinen waar je verdraaid goed voor de dag moet 
komen om een beetje indruk te maken op onze Noorder- en Ooster-
buren. Immers, op het gebied van energietransitie lopen de Denen en 
Duitsers duidelijk op ons voor. En ook als het gaat om de gezondheids-
zorg en alles wat daar bij komt kijken, staat het denken (en doen) in 
deze landen bepaald niet stil. 
Gelukkig word zelfs ik, als strong believer in de kracht van het 
Nederlandse bedrijfsleven, altijd weer positief verrast door wat we 
allemaal wel niet in huis hebben aan innovatieve bedrijven en slimme 
vindingen. Zelfs als de Nederlandse politiek – zeker in het verleden – 
niet altijd meewerkt om te zorgen voor een helder en stabiel investe-
ringsklimaat in eigen land, weten onze bedrijven hun afzetmarkten wel 

te vinden. Mede met dank aan dit soort missies. Dus draaien Deense 
windmolens stiekem op Hollandse onderdelen, gaan Duitse patiënten 
door Nederlandse scanners en ga zo maar door.
Andersom houd ik deze week mijn ogen en oren goed open voor 
Deense en Duitse slimmigheden. Handelen met elkaar is ook léren van 
elkaar. Hoe sneller we de best practices uit andere landen weten over 
te nemen, of het nu gaat over stabiel politiek beleid, publiek-private 
samenwerking of een goede wetenschapsagenda, des te beter we 
kunnen blijven concurreren. Want stiekem is dat toch ook een beetje 
de lol. Allemaal steeds beter worden en dan tóch nog weten te 
winnen. 

Hans de Boer
Voorzitter VNO-NCW      

Volg op www.vno-ncw.nl het blog van Hans de Boer over de 
handelsmissies naar Denemarken en Duitsland
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Van Tongeren: voor het blok

Asscher: voor de geraniums

wandelgangen

asscher wil langer 
doorwerken
Er is een ruime Kamermeerderheid voor het 
wetsvoorstel van minister Asscher om het voor 
65-plussers makkelijker te maken om door te 
werken. Dat kan nu alleen als zzp’er of via een 
uitzendbureau. Het wetsvoorstel houdt in dat de 
meeste werknemersverzekeringen niet meer 
gelden voor 65-plussers. Zo worden zij 
goedkoper voor werkgevers. Voor de doorbeta-
lingsplicht van twee jaar bij ziekte wordt een 
maximum ingesteld. Asscher dacht aanvankelijk 
aan zes weken, maar kan leven met de dertien 
weken die de Kamer voorstelde. 
De SP is fel tegen het wetsvoorstel. Volgens die 
partij en de vakbonden leidt de wet tot 
verdringing van jongeren op de arbeidsmarkt. 
Ook 50Plus en de PVV vinden het onlogisch om 
doorwerken te stimuleren in een tijd van grote 
werkloosheid. Asscher wil eventuele verdringing 
met maatregelen voorkomen, zo zei hij tijdens 
een Kamerdebat. Bij reorganisaties bijvoorbeeld 
moeten eerst de AOW’ers worden ontslagen.

Nederland hervormt goed, 
nu de rest van de EU nog 
• Nog veel hervorming nodig om Europa concurrerend te maken
• Politieke aandacht nu niet laten verslappen

Nederland en de EU lopen nog steeds ver achter ten opzichte van de VS als het 

gaat om flexibiliteit en concurrentiekracht van de economie. Dat stelt de 

Europese ondernemingskoepel BusinessEurope in haar voorjaarsevaluatie 

van de hervormingen in de EU-landen. Nederland heeft het redelijk gedaan 

met de hervormingen op drie van de vier belangrijke punten voor de econo-

mie. Alleen de flexibiliteit van de arbeidsmarkt kan nog beter. 

In het Europese buitenland valt nog veel te verbeteren. De EU-landen lopen 

heel ver achter op de VS als het gaat om het verkrijgen van kapitaal en de ease 

of doing business. Daarnaast zijn de Europese energieprijzen veel hoger dan die 

in Amerika. Niet alleen bij de usual suspects in Oost- en Zuid-Europa is een 

keur aan maatregelen nodig die het economisch herstel kunnen aanjagen. 

Ook landen als Luxemburg, Duitsland en Zweden blijven aarzelend in het 

competitiever maken van de economie. Een open economie als de Neder-

landse is gebaat hij een goede economische structuur in heel Europa. Daar ligt 

dan ook een taak voor het kabinet en de EU om te blijven aandringen op 

hervormingen.

In de Spring 2015 Reform Barometer van BusinessEurope, komt Nederland als 

een van de betere presteerders uit de bus. Het begrotingstekort, de pensioen-

hervormingen en de huizenmarkt zijn in de ogen van het bedrijfsleven 

bevredigend aangepakt. Maar terecht waarschuwt het er voor om de opleving 

van de  huizenmarkt niet te frustreren door financieringsmogelijkheden in te 

perken. Een groot probleem blijft de starre arbeidsmarkt. De baan-naar-baan-

mobiliteit is laag en lonen worden nog teveel centraal bepaald. Reden genoeg 

om de discussie aan te gaan. 

www.vno-ncw.nl/europeseunie

wandelgangen

bewaar- of 
bezwaarplicht?
GroenLinks-Kamerlid Liesbeth van Tongeren is 
blij met de rechterlijke uitspraak tegen het 
bewaren van bel- en emailgegevens door 
telecom- en internetproviders, maar ze gaat 
toch liever voor een totaalverbod hierop. 
Daarom dient zij haar initiatiefwetsvoorstel 
gewoon in. Ondertussen werkt interim-minister 
Blok van Justitie en Veiligheid aan een eigen 
wetsvoorstel vóór de bewaarplicht. Daarin zal 

rekening worden gehouden met de rechterlijke 
uitspraak van vorige week. Volgens Blok is het 
gebruik van bel- en emailgegevens onontbeerlijk 
in de strijd tegen criminaliteit. 
Van Tongeren wil het wel mogelijk maken om 
bel- en emailgegevens op te vragen als er een 
gerichte verdenking tegen een persoon is, maar 
vindt niet dat providers de data van iedereen 
verplicht moeten bewaren. De providers geven 
dat volgens haar ook zelf aan. Zij heeft in elk 
geval de SP en D66 als hoeders van de privacy 
aan haar kant. 

opinie vno-ncw
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zzp’er moet laten zien 
geschikt te zijn 
D66-Kamerlid Steven van Weyenberg wil weten 
wat minister Asscher van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid gaat doen om meer zzp’ers 
aan een arbeidsongeschiktheidsverzekering te 
helpen. Volgens hem is nu ‘slechts’ 36 procent 
verzekerd, en weet maar 12 procent van de 
mogelijkheid tot vrijwillige verzekering bij het 
UWV. Asscher antwoordt dat de informatie over 
de vrijwillige verzekering inmiddels beter te 
vinden is op de UWV-website, en dat medewer-

kers worden geïnstrueerd om de materie zelf ter 
sprake te brengen in hun contacten met 
zelfstandige starters. 
Van Weyenberg wil ook weten waarom de 
vrijwillige verzekering alleen toegankelijk is voor 
mensen die eerder in loondienst hebben 
gewerkt. Asscher wijst erop dat de vrijwillige 
verzekering eigenlijk een voortzetting is van de 
eerdere verplichte verzekering als werknemer. 
Hij wil daar niet aan morrelen. Ook wil hij de 
aanmeldtermijn niet verder verruimen. Die heeft 
hij al opgetrokken van vier naar dertien weken. 
‘Dat is een redelijke termijn om een afweging te 
maken hierover’, aldus Asscher. 

Hij wil voorkomen dat zzp’ers zich pas gaan 
verzekeren als zij arbeidsongeschikt dreigen te 
worden. Risicoselectie zou namelijk tot 
premiestijging kunnen leiden. 

wandelgangen

cda wil snel internet 
voor iedereen
Minister Kamp van Economische Zaken moet 
snel met een ‘servicepunt snel internet’ komen, 
vindt CDA-Kamerlid Agnes Mulder. Daar 
moeten bedrijven en burgers terecht kunnen 
met al hun vragen over initiatieven rond snel 
internet. En met hun klacht dat zij dat nog niet 
hebben. Volgens Mulder beschikken 132 
duizend bedrijven en bijna tweehonderddui-
zend huishoudens nog niet over snel internet, 
terwijl dat inmiddels toch een basisbehoefte is, 
vindt zij. ‘Het ontbreken hiervan zet een heel 
gebied economisch op afstand.’
Initiatieven op het gebied van snel internet 
stuiten op een ‘muur van tegenstrijdigheden en 
onduidelijkheid over regels en subsidies. 
Ministeries en ontwikkelmaatschappijen wijzen 
naar elkaar’, aldus Mulder. Het servicepunt 
moet het centrale aanspreekpunt worden. 
Minister Kamp zei tijdens een overleg dat hij de 
suggestie mee zou nemen in de plannen voor 
een breedbandplatform waarmee hij voor de 
zomer komt. 

Akkoord bijstook 
biomassa is goede 
tussenstap
• Akkoord levert strenge eisen aan duurzaamheid bijstook op
• is daarmee duurzame tussenstap 
• Doelstellingen Energieakkoord komen zo dichterbij

Een tussenstap in de lange weg naar een duurzame energiehuishouding. 

Zo werd het akkoord over biomassa tussen milieubeweging en energie

bedrijven van afgelopen week getypeerd in een landelijke krant. En zo is het 

maar net. 

Dankzij deze afspraken zal het aandeel hernieuwbare energie van 4,5 naar 

5,7 procent stijgen, een kleine bijdrage dus aan de doelstellingen van het 

Energieakkoord. En een nog kleinere bijdrage aan de totale energieopwek

king in Nederland. Is dat een reden voor cynisme? Nee, want er ís nu een

maal geen instant oplossing voor het bereiken van een duurzame energie

huishouding. 

Wat er wel ligt is een concreet plan in de vorm van het Energieakkoord over 

welke stappen er genomen moeten worden om daar dichterbij te komen. 

Biomassa vormt daar een onderdeel van. Met zonne en windenergie is een 

hoger rendement te behalen. Maar in het land van molens, is opvallend 

veel weerstand tegen windmolens. ‘Niet mooi, niet in mijn achtertuin, niet 

in het zicht’. Het komt niet van de grond. En daarmee zetten ‘wij Nederlan

ders’ onszelf steeds op achterstand. Of ‘we’ blijven klagen (wat niets helpt) 

dat we niet voorop lopen. Of we maken een begin met het vieren van kleine 

succesjes.  

www.vno-ncw.nl/energie

Mulder: snelrecht

Van Weyenberg: risicospreiding
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‘Praattafels zijn er al genoeg, het is tijd voor actie.’ Met die woorden 
kondigde ik vorig jaar als voorzitter van de BZW een nieuw initiatief 
aan. We hebben doetafels opgezet waaraan we met onze leden op 
belangrijke ondernemersthema’s concrete input genereren voor de 
politiek om noodzakelijke veranderingen in gang te zetten. Een van 
de prioriteiten die wij daarbij direct hebben opgepakt, is die van 
duurzame energie. 
Nederland is één van de duurste en minst duurzame energielanden 
van Europa. Het decentraal opwekken van groene energie wordt te 
weinig gestimuleerd of beloond. Je wordt eerder tegengewerkt. Zo 
duurde het bij Fujifilm, het bedrijf waarvoor ik werk, maar liefst drie 
jaar voordat we windmolens op onze site in Tilburg mochten 
plaatsen. Dat was ook nog eens een record. Gemiddeld kost zo’n 
traject acht jaar. Van een gevoel van urgentie lijkt in Nederland 
nauwelijks sprake. De overheid maakt geen eenduidige keuzes, zwalkt 
in financieel stimuleringsbeleid en belemmert structurele innovaties 
bij bedrijven met starre regelgeving.
Gedreven door een verantwoordelijkheidsgevoel en marktkansen, 
willen werkgevers bijdragen aan de overgang naar duurzame energie. 
Met het oog daarop hebben wij aan een doetafel met de hele keten –  
van energieleverancier, netwerkbedrijf, installateur tot en met grote en  
kleine zakelijke gebruiker – een haalbare en betaalbare aanpak 
uitgewerkt. De oplossing is concreet en ambitieus. Het oppervlak van 
daken van bedrijfsgebouwen in Brabant en Zeeland is groot. Belegd 
met zonnepanelen levert dit een wezenlijk aandeel bij het realiseren 
van de doelen van onze energieagenda. In de maximale opzet kan zo 10 
procent van de totale industriële stroombehoefte worden gegenereerd. 
De industrie alleen al is goed voor een energieverbruik dat overeen 
komt met de stroombehoefte van een kwart van alle gezinnen. Het 
gaat hier dus om een substantiële bijdrage aan verduurzaming. 
Tijdens de BZW Lenteprikkel hebben we een plan gepresenteerd dat 
technisch én financieel haalbaar is. We gaan in 2015 met ten minste 
honderd deelnemende bedrijven aan de slag. Zij worden volledig 
ontzorgd bij het aanleggen van zonnedaken en krijgen de garantie dat 
hun energiekosten minimaal gelijk blijven. Op deze manier maakt het 
Brabantse en Zeeuwse bedrijfsleven een vliegende start met een 
structurele impuls aan een duurzame energievoorziening. Ik daag de 
overheid uit om ons hierbij voluit te steunen en hoop dat een goed 
voorbeeld doet volgen.

Peter Struik
Voorzitter BZW

bzw

Zonne-
energie? 
Doen!

Forum op de tablet
mis ’m niet 

• Promoveren bij bedrijven. Raakt 
de wetenschap van het padje af?

• Waterschapsverkiezingen: wat 
doen die dijkgraven met onze 
2,6 miljard?

• PZO-voorzitter Denis Maessen: 
‘Zzp’er wordt nog steeds als 
Fremdkörper gezien’

• Schipholbaas Jos Nijhuis: ‘De 
concurrentie ligt overal op de 
loer’

• Verkiezingsthema: Natura 
2000. Het is lastig ondernemen 
in de Gelderse natuur

• Internationale Vrouwendag.  
Van aanrecht naar eerste 
vrouwelijke president?

• Herna Verhagen (PostNL) over 
diversiteit. ‘Met stereotypen sla 
je geen brug’

• Verkiezingsthema: molens op 
land. Provincie Noord-Holland 
zit ondernemers dwars

• Michäel van Straalen over het 
mkb: ‘Niemand gaat die banen 
anders maken hoor’

neem nu een gratis abonnement op opinieblad forum! 
download de app in de app store of google play store
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